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Svend Jønsson svend.joensson@mail.dk
Jørgen Larsen oliver.larsen@mail.dk
Allan Kirkestrup ak@akak.dk
Carsten Brønsch cb@greve-erhverv.dk
Gitte Larsen

(Jacques Duelund Morten-
sen)

gla@post1.tele.dk

Fra Kommunen:
Ejvind Mortensen
Robert Meisner

emort@frederikssund.dk
remei@frederikssund.dk

Dato Sagsbehandler J.nr.
23. december 2011 emort 006957-2008

Referat fra møde torsdag den 1. december 2011, kl. 17.30.
Mødet blev afholdt i Slangerup Administrationscenter, Kongensgade 18, 
3550 Slangerup

1. Velkomst,
Præsentation af deltagerkreds, samt orientering om ansvarspla-
ceringer i kommunen. 
Ejvind Mortensen orienterede om, at der på det tekniske områ-
de er sket en organisationsændring som har betydet, at ansva-
ret for afholdelse af Kontaktudvalgsmøderne indtil videre lig-
ger direkte under direktøren, men i praksis vil blive håndteret
af en medarbejder i en stabsfunktion som oprettes pr. 1. januar 
2012.

2. Almen status fra kommunen
Ejvind Mortensen orienterede om bl.a. budgetvedtagelsen for 
2012 og nogle af de besparelser og initiativer som følge deraf, 
herunder udviklingsperspektivet fra Vinge.
På baggrund af spørgsmål blev der desuden orienteret om 
kommunens erhvervspolitik.

Sommerhuskontaktudvalget:

BYRÅDSSEKRETARIATET

Rådhuset
Torvet 2
3600 Frederikssund

Telefon 47 35 10 00
Telefax 47 35 10 99

epost@frederikssund.dk
www.frederikssund.dk

CVR-nr.: 29 18 91 29

Bank 3430-3430270303

Åbningstid:
Mandag 09.00 - 15.00
Tirsdag lukket
Onsdag 09.00 - 15.00
Torsdag 10.00 - 18.00
Fredag 09.00 - 14.00
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3. Planforhold
a. Status for arbejdet med Plan- og agenda21strategi

Ejvind Mortensen orienterede om, at Plan- og Agenda 21 stra-
tegien nu er endeligt behandlet og vedtaget.
Den vil nu kunne danne grundlag for igangsættelse af  kommu-
neplanarbejdet.

b. Er der aktuelle planer om at lave nye lokalplaner i nogle som-
merhusområder?
Ejvind Mortensen oplyste, at der ikke var aktuelle planer om, 
at igangsætte udarbejdelse af nye lokalplaner i de eksisterende 
sommerhusområder. Der blev spurgt til muligheden for æn-
dringer som følge af ændringen i bygningsreglementet, der gav 
mulighed for øget bebyggelsesprocent i bl.a. sommerhusområ-
der.
Ejvind Mortensen oplyste, at Bygningsreglementets bestemmel-
se er tænkt til områder, hvor der ikke i forvejen er andre regu-
lerende 
Udgangspunktet er at man, hvor der er anden lokal regulering 
er der sket en lokal vurdering og afvejning.
Hvis det er grundejerforeningen som synes, at deres sommer-
husområde vil kunne bære en højere bebyggelsesprocent fore-
slås det, at fremsætte forslag til dette i forbindelse med den 
kommende kommuneplan debat således, at det eventuelt kan 
blive indarbejdet i de relevante kommuneplanrammer, der 
eventuelt kan danne grundlag for nye lokalplaner.

c. Udlæg af nyt sommerhusområde ved Orebjergvej
Staten besluttede for et par år siden at udlægge en række nye 
sommerhusområder, målrettet områder uden for hovedstads-
området. Da ikke alle blev udnyttet i første runde, blev der an-
nonceret lidt bredere, hvor Frederikssund Kommune fik mulig-
hed for at udlægge et område til 20 nye sommerhuse ved 
Orebjergvej bag Landerslev Strand. Dette område er der nu 
lavet lokalplan for.

4. Fjordstien og tilstødende arealer
a. Status for udbygning

Der arbejdes videre med at få lavet aftaler med grundejer på 
det næste stykke fra Skuldelev havn og sydom forbi Torp Lade-
gård og Hyllingeriis. Der mangler enkelte aftaler. Derefter vil 
der komme til at mangle et stykke frem til kommunegrænsen, 
som der først vil blive arbejdet med, når Lejre får ført stien 
frem på deres side.
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b. Hvordan vedligeholdes
På de stykker som kommunen har anlagt, står kommunen for 
vedligeholdelsen.
Derudover kører kommunen strækningen igennem en gang år-
ligt for at klippe fri for græs. Herudover klippes der, når vi bli-
ver gjort opmærksom på problemer.
Der blev gjort opmærksom på, at der er steder, hvor skiltnin-
gen er svær at tolke.

c. Muligheder for at regulere færdslen?
Der er mulighed for at lægge færdselsbegrænsninger ved skilt-
ning mod knallertkørsel og ridning. Det sker på strækninger, 
som kommunen har anlagt, mens det på privat fællesveje er op 
til dialog med ”ejerne” af vejen.
I forhold til vild kørsel med cykler er der kun færdselslovens 
bestemmelser om kørsel efter forholdene.
Hvis Grundejerforeningen registrerer, at det er faste grupper, 
der gør det, og er i stand til at hjælpe kommunen med oplys-
ninger om hvilken gruppe det drejer sig om, vil kommunen 
gerne prøve at kontakte gruppen for at få en dialog.

d. Mulighed for at begrænse at de primitive overnatningspladser 
bruges af campere? 
Med hensyn til at begrænse / forhindre at de primitive overnat-
ningspladser bruges af campere og campingvogne kan kom-
munen opsætte skilte for som forbyder det.

5. Affaldsbestemmelser og affaldsordninger
a. Afbrænding af grene og haveaffald – er det noget kommunen 

har indflydelse på?
Robert Meisner oplyste, at forbuddet mod afbrænding følger af 
affaldsbekendtgørelsen og der er ikke mulighed for at tillade 
afbrænding af haveaffald i sommerhusområder eller byområ-
der. Kun uden for disse områder er det muligt at give bestem-
meler i regulativet om afbrænding af haveaffald i perioden 1. 
dec – 1. marts. Denne mulighed er ikke optaget i regulativet for 
Frederikssund efter indstilling fra myndighedsafdelingen (Na-
tur og miljø) og vedtaget af byrådet.

b. Struktur og opbygning af Budget og regnskab for affaldsord-
ningerne 
Regnskab for alle affaldsordninger 2010 blev udleveret – se 
vedhæftet:

Resultat2010.pdf
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Kommentar: 
Evt. over-/underskud bibeholdes i ordningen og anvendes til at 
holdes taksterne i ro. Overskud går ikke i kommunekassen og 
underskud dækkes ligeledes ikke af kommunekassen. 

Forsyningsforhold
(Forsyningsvirksomheden er skilt ud fra kommunen, og den 
tidl. Kommunale aktivitet er derfor fremover, ikke længere en 
del af emnekredsen for kontaktudvalgsmødet)
Ejvind Mortensen oplyste, at da den kommunale spildevands-
og vandforsyning for et år siden overgik til et selvstændigt sel-
skab adskilt fra kommunen, vil området fremover falde uden 
for dagsorden for Kontaktudvalget og kommunens dialog.
Ejvind Mortensen har dog undersøgt de rejste spørgsmål, og 
kan oplyse:

c. Placering / ejerskab til vandstophaner 
Med hensyn til ejerskab af stophaner m.v. er matrikelgrænsen 
skæringslinjen således, at alt indenfor er grundejers eje og an-
svar, men det udenfor er forsyningen.
Undtaget herfra er målere, som ejes af forsyningen.

d. Vægtgrænse for dæksler over septiktanke, tidsfrist for udskift-
ning og håndhævelsesmuligheder?
Vægtgrænsen for dæksler er en konsekvens af Arbejdstilsyns-
regler. Arbejdstilsynet har vist større interesse for tilsyn med 
området som gør, at entreprenøren har øget sin opmærksom-
hed på området
Praksis er, at starte med en venlig meddelelse om at dækslet 
skal skiftes.
Først hvis det ikke hjælper vil kommunen blive bedt om at ud-
stede påbud, som i givet fald kan følges op med håndhævelses-
initiativer.
Det har heldigvis ikke været nødvendigt endnu, idet borgeren 
jo heldigvis har forståelse for chaufførens arbejdsmiljø.

6. Vej- og stiforhold:

Robert kommer med tekst.

a. Hastighedsskiltning m.v. bestemmelser og frem-
gangsmåde, hvis der skal ske ændringer.
Enhver henvendelse omkring ændring der er relate-
ret til vejlov og færdselslov fremsendes til Vej og 
trafik.  og afklares i samråd med politiet. 
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b. Sten placeret langs veje – hvordan vurderes om de er 
trafikfarlige, og hvad så hvis? 
Robert Meisner oplyste, at respektafstanden mht. 
faste genstanden (sten)  i vejrabatten er 05. meter 
fra kørebanekant.

c. Bestemmelser og indgrebsmuligheder i forhold til 
placering af materialer og containere på veje og ra-
batter, på offentlige og private veje
På vejareal (også private) oplyste Robert Meisner, 
at der kun rettes få forespørgeleser til forvaltningen
om tilladelse, og sker det skal det oplyses i hvilken 
periode det omhandler. Der udøves kun opsøgende 
arbejde omkring containere der skønnes til gene for 
trafiksikkerheden, enten placering eller afmærk-
ning.

d. Bestemmelser og handlemuligheder i forhold til be-
plantning som rager ind over vejarealer (på offentli-
ge veje og stier og på private veje og stier)
Robert Meisner oplyste, at der udøves ikke aktivt 
opsøgende arbejde på hæk-/beplantningsområdet. 
Hvis administrationen bliver gjort opmærksom på 
konkrete sager, håndteres de efter gældende regler, 
opfordring til klipning – påbud om klipning. Bor-
gernes pligter til klipning annonceres hvert år om-
kring Sankt Hans i lokale blade.

e. Bekæmpelse af regnvandsophobning på veje (krav og 
muligheder?) 
Robert Meisner oplyste at regnvand forudsættes 
”optaget” i vejudlæggets sidearealer. Konkret på 
Barakvejen vil Vej og trafik opsætte skilt der advare 
mod at regnvand på kørebane kan forekomme. Her-
udover vil vi vurdere om der er andre muligheder 
som kan bidrage til at ”løse” problemet.

f. Planer for stiudbygninger? – Cykelsupersti, Kulhus-
stien, andre stier?
Der er planer om at opgradere stien langs Frede-
rikssundbanen til en ” cykelsupersti”. Med cykelsu-
persti menes en cykelsti af høj standard med god 
sikkerhed og fremkommelighed for cyklister. Stipro-
jektet er en del af et tværkommunalt projekt mellem 
Herlev, Egedal og Ballerup Kommune og det er
planen, at stien skal fortsætte langs banen frem til 
Ballerup. 
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Ballerup og Herlev Kommune har ligeledes et sam-
arbejde med københavnskommune om at lave en cy-
kelsupersti mellem Ballerup og København. Forud-
sat, at cykelstisprojektet opnår støtte fra den statsli-
ge cykelpulje, vil projektet blive igangsat i 2012.

7. Bygningsbestemmelser
a. Er der regler for hvor længe en container kan stå på en grund 

uden tilladelse?
Med hensyn til spørgsmål om opsætning af container (skibs-
container m.v.) på grunde i forbindelse med eksempelvis byg-
gearbejde, vil det kræve byggetilladelse, hvis de skal stå mere 
end et par måneder.

8. Vandløbsforhold 
Ejvind Mortensen oplyste, at reglerne for vedligeholdelse af 
vandløb (herunder hører også drænledninger som passerer fle-
re ejendomme) er, at den enkelte grundejer er pligtig til at sør-
ge for vedligeholdelse. Hvis vandløbet har status som offentligt 
vandløb, er det kommunen, som har vedligeholdelsen.
Ved nyetablering / omlægning vil der skulle laves en ”regule-
ringssag”, hvor fordeling af udgiften følger andre principper.
Der blev spurgt om regler for vedligeholdelse, når dræn passe-
rer veje. Det blev oplyst, at det også her gælder, at det er 
grundejeren (vej ejeren) som har ansvaret.
Ved kommunale veje er det kommunen ved private fællesveje er 
det en del af vejvedligeholdelsesudgiften.

9. Hundeluftningsområder –
Har kommunen planer om at etablere sådanne?
Ejvind Mortensen oplyste, at der ikke er aktuelle planer om at 
lave offentlige hundeluftningsområder.
Tværtimod besluttede kommunen for et par år siden, at afstå 
fra at gå i samarbejde med Skov- og Naturstyrelsen om at op-
rette en ”Hundeskov” til det formål ved Grønlien skov ved 
Frederikssund.

10. Bekæmpelse af invasive arter i naturen.
a. Har kommunen konkrete planer om at udarbejde en handleplan 

for Bjørneklo?
Med hensyn til bekæmpelse af bjørneklo har kommunen valgt 
ikke at prioritere udarbejdelse af en egentlig handleplan for 
bekæmpelse.
Kommunen forsøger sig i stedet med en positiv dialog med 
grundejerne.
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b. Plejeniveau af grøfter og udbredelse af vild pastinak.
Med hensyn til bekæmpelse af vild pastinak ved eventuel at 
fastholde klipning af grøftekanter langs vejen 2 gange årligt, er 
det en faglig viden, at der skal ske meget hyppige klipninger, 
hvis det skal hjælpe.
Den hidtidige praksis, hvor der nogle steder er blevet klippet 2 
gange årligt har i øvrigt kun været gældende for det det yderste 
skår.

11. Eventuelt
Næste møde afholdes torsdag den 19. april 2012 kl. 17.00


